



28.10.24

שלום לקהילת מדעי הרוח,

שנת הלימודים האקדמית תשפ"ה, 2024-2025 תפתח בשבוע הבא בצל המלחמה הקשה שהתחילה בשבעה באוקטובר. אלה ימים קשים ועצובים. כולנו חווים כאב, צער, פחדים ודאגה לחטופות/ים, לפצועות/ים, לחיילות/ים ולמופנות/ים.

**אנו מחויבים להמשיך לפעול לקראת חזרתם של החטופות והחטופים. הזמן שלהם אוזל.**

אני יודעת שהלימודים והמחקר כעת עשויים להיראות שוליים או אפילו מנותקים מהמציאות הכואבת, אבל חשוב לזכור שהידע, התבונה וההבנה שאנו בונים כאן הם גם מקור לכוח, התנגדות ותקווה. דרך הלימודים והמחקר אנחנו מקדמים את העולם ומייצרים כלים שיסייעו לנו להתמודד עם משברים עתידיים ולהבטיח עתיד טוב יותר. הקשרים האישיים המכבדים והרגישים הם משאב חשוב לכולנו. עלינו להמשיך ולטפח אותם. אנו צריכים לפעול לימים טובים יותר.

ברכת ברוכות וברוכים הבאים למצטרפות והמצטרפים החדשים לקהילה המגוונת שלנו. אנו שמחים ומתרגשים לקראתכן ולקראתכם, ומאחלים עניין, משמעות והצלחה. אתן ואתם מצטרפים לקהילה מגוונת ומצוינת העוסקת בלימוד והבנת התפתחות הרוח, המחשבה והעשייה האנושית בהקשרים היסטוריים, פילוסופיים ותרבותיים שונים. יש בעושר אינטלקטואלי זה להביא לריפוי הנפש והחברה, ולסייע בהתפתחות הטכנולוגיה לכיוונים מיטביים ואתיים. חברות וחברי הסגל האקדמי והמנהלי בהובלת ראשות וראשי החוגים ובתי הספר, פתחו תוכניות לימוד עשירות ומרתקות, וכולנו מצפים להשתלבותכן.ם ולתרומתכן.ם ליצירה האקדמית. אנו מצפים למחשבה היצירתית והביקורתית שלכם, שתאגד את הידע הקיים ותאפשר לכולנו להתפתח.

התארגנו גם לכך שהצרכים הייחודיים של אלה הנמצאות.ים במילואים או מפוניות.ם יקבלו מענה מתחשב. אנו זמינים לשיחות ולשיתוף בקשיים, חוויות והתלבטויות. התארגנו גם מבחינה בטיחותית, ובכל בניין יש שילוט למקלטים ו/או אזורים מוגנים. הלימוד בחברותא מרכזי למדעי הרוח. אני בטוחה, כי גם התלמידות והתלמידים הוותיקים ותלמידות ותלמידי המחקר של הפקולטה ישמחו ללוות, לסייע, לתמוך ולשתף בידע ובהבנה שלהם.

לקהילת מדעי הרוח יש אחריות להוות מגדלור ומודל לחברת מופת. אנו מחויבים לקדם את ערכי כבוד האדם וחירותו, לבסס תרבות של לימוד וגיבוש עמדה מושכלת, הקשבה למגוון של דעות ועמדות, ושמירה על שיח מכבד. החברה הישראלית זקוקה לערכים הומניסטיים אלה, ואנו נדאג ביחד לחזק ולבסס אותם. אתן ואתם, תלמידי הפקולטה למדעי הרוח, דור המנהיגות והמנהיגים הבא שהחברה שלנו זקוקה לו כל כך, ואנו כאן כדי לתמוך ולסייע במסע חשוב זה.

בברכת שנה אקדמית מוצלחת, שנה של לימוד ויצירה ושל עשיית טוב ושלום.

פרופ' רחל גלי צינמון

דקאנית הפקולטה למדעי הרוח



أكتوبر 2024

## تحية إلى مجتمع العلوم الإنسانية،

سيبدأ العام الأكاديمي 2024-2025 الأسبوع المقبل في ظل الحرب الصعبة التي بدأت في السابع من أكتوبر. هذه أيام صعبة وحزينة. نحن جميعًا نشعر بالألم والحزن والخوف والقلق بشأن المختطفين والمختطفات، والجرحى والجرحى، والجنود والجنود، والنازحين والنازحات.

نحن ملتزمون بمواصلة الجهود من أجل عودة المختطفين والمختطفات. الوقت ينفد بالنسبة لهم.

أفهم أن الدراسة والبحث قد يبدو الآن ثانويين أو حتى منفصلين عن الواقع المؤلم. ولكن من المهم أن نتذكر أن المعرفة والحكمة والفهم التي ننبهها هنا هي أيضًا مصدر للقوة والمقاومة والأمل. من خلال الدراسة والبحث، نُحسن العالم ونخلق أدوات ستساعدنا على مواجهة الأزمات المستقبلية وضمان مستقبل أفضل. العلاقات الشخصية المحترمة والحساسة هي مورد مهم لنا جميعًا. علينا أن نستمر في رعايتها وأن نعمل من أجل أيام أفضل.

مرحبًا بكم بحرارة إلى الأعضاء الجدد المنضمين إلى مجتمعنا المتنوع. نحن سعداء ومتحمسون لانضمامكم ونتمنى لكم الانخراط والمعنى والنجاح. أنتم تنضمون إلى مجتمع متنوع ومتميز مكرس لدراسة وفهم تطور الروح والفكر والعمل البشري في سياقات تاريخية وفلسفية وثقافية مختلفة. يمكن لهذا الثراء الفكري أن يساهم في شفاء الأفراد والمجتمع ويوجه تطور التكنولوجيا نحو اتجاهات مفيدة وأخلاقية. أعضاء هيئة التدريس، الأكاديميين والإداريين، بقيادة رؤساء الأقسام والمدارس، طوروا برامج دراسية غنية ومثيرة. نحن جميعًا نتطلع إلى اندماجكم ومساهماتكم في الإبداع الأكاديمي. نحن نتطلع إلى أفكاركم الإبداعية والنقدية التي ستتحدي المعرفة الحالية وتتيح لنا جميعًا النمو.

لقد استعدنا أيضًا لتلبية الاحتياجات الخاصة لأولئك الذين هم في الخدمة الاحتياطية أو النازحين. نحن متاحون للمحادثات ومشاركة الصعوبات والتجارب والتحديات. لقد قمنا بترتيبات أمنية، وفي كل مبنى توجد لافتات تشير إلى الملاجئ أو المناطق المحمية. التعلم التعاوني أساسي في العلوم الإنسانية. أنا واثقة أن الطلاب والطالبات القدامى وطلاب الدكتوراه سيشعرون بالارتياح لمرافقتكم ومساعدتكم وتقديم الدعم ومشاركة معرفتهم وفهمهم.

مجتمع العلوم الإنسانية لديه مسؤولية ليكون منارة ونموذجًا لمجتمع مثالي. نحن ملتزمون بتعزيز قيم كرامة الإنسان وحرية، وتأسيس ثقافة التعلم وتكوين الرأي المستنير، والاستماع إلى مجموعة متنوعة من الآراء والمواقف، والحفاظ على خطاب محترم. المجتمع الإسرائيلي بحاجة إلى هذه القيم الإنسانية، وسنعمل معًا لتعزيزها وتقويتها. أنتم، طلاب وطالبات كلية العلوم الإنسانية، الجيل القادم من القيادة التي يحتاجها مجتمعنا بشدة، ونحن هنا لدعمكم ومساعدتكم في هذه الرحلة المهمة.

أطيب التمنيات بسنة أكاديمية ناجحة، سنة من التعلم والإبداع، وسنة من فعل الخير والسلام.

الأستاذة الدكتورة راشيل غالي سينامون

عميدة كلية العلوم الإنسانية



The Lester and Sally Entin Faculty of Humanities  
Tel Aviv University

הפקולטה למדעי הרוח  
ע"ש לטטר וסאלי אנטין  
אוניברסיטת תל אביב

### **Greetings to the Humanities Community,**

The academic year 2024-2025 will begin next week under the shadow of the difficult war that started on October 7. These are hard and sorrowful days. We all experience pain, sorrow, fear, and concern for the kidnapped, the wounded, the soldiers, and those displaced.

We remain committed to continuing efforts towards the return of the kidnapped. Time is running out for them.

I know that studies and research may now seem secondary or even disconnected from the painful reality. However, it is crucial to remember that the knowledge, wisdom, and understanding we build here are also a source of strength, resilience, and hope. Through study and research, we advance the world and create tools that will help us cope with future crises and ensure a better future. Respectful and caring personal relationships are an essential resource for all of us. We must continue to nurture them and work toward better days.

A warm welcome to the new members joining our diverse community. We are excited to welcome you and wish you engagement, meaning, and success. You are joining a diverse and excellent community dedicated to studying and understanding the evolution of the human spirit, thought, and action across various historical, philosophical, and cultural contexts. This intellectual richness can contribute to the healing of both individuals and society and guide the development of technology in beneficial and ethical directions. Faculty members, both academic and administrative, led by the heads of departments and schools, have developed rich and fascinating study programs. We all look forward to your integration and contributions to academic creation. We anticipate your creative and critical thinking, which will challenge existing knowledge and enable us all to grow.

We are also prepared to meet the unique needs of those who are on reserve duty or have been displaced. We are available for conversations and for sharing difficulties, experiences, and dilemmas. We have made security arrangements, and each building has signs directing to shelters or protected areas. Collaborative learning is central to the humanities. I am confident that advanced students and doctoral candidates will be glad to accompany, assist, support, and share their knowledge and understanding.

The Humanities community has a responsibility to be a beacon and a model for an exemplary society. We are committed to promoting the values of human dignity and freedom, fostering a culture of learning and informed opinions, listening to a variety of perspectives, and maintaining respectful discourse. Israeli society needs these humanistic values, and together, we will strengthen and reinforce them. You, the students of the Faculty of Humanities, are the next generation of leaders our society so desperately needs, and we are here to support and assist you on this important journey.

Wishing you a successful academic year, a year of learning and creativity, and a year of doing good and fostering peace.

Prof. Rachel Gali Cinamon  
Dean of the Faculty of Humanities